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ایران رکورد چین را شکست
 

علی ابراهیمی پاســندی رکورد قبلی دنیا در بیشترین 
روپایــی با گوی پردار در حال طناب زدن را شکســت.

هادی رضائی رئیس کمیته رکوردهای ملی ایران گفت: 
ورزشــکار تهرانی توانســت برای نخستین بار در کشور 
رکورد بیشترین روپایی با گوی پردار در حال طناب زدن 
را به نام خود ثبت کند.رضائی ر در گفت و گو با خبرنگار 
همدلی افزود: »علی ابراهیمی پاسندی« در حضور داوران 
کمیته رکوردهای ملی ایران، توانست در زمان یک دقیقه 
؛رکــورد قبلی دنیا در این ایتم که دراختیار xu wEI از 
کشور چین بود را از ۹۷ حرکت به ۱۰۰ حرکت و به نام 
ایران ارتقا دهد و ما بنا داریم مستندات این رکورد را به 
شرکت رکوردهای جهانی گینس جهت ثبت جهانی نیز 
ارسال کنیم.علی ابراهیمی از رکوردداران و قهرمانان رشته 
گوی پردار در کشور است که پیشتر نیز دو عنوان رکورد 

ملی در این حوزه به ثبت رسانده بود .
 این رکوردگیری در تاریخ ۲۵ مهرماه با حمایت مالی آقای 
محمد غبیشاوی مدیرعامل شرکت مادیار نگین ایرانیان 
و با حضور دکتر شجاع پوریان رئیس هیات ورزش های 
همگانی استان تهران، مردم و رسانه ها در سکوی دید باز 
برج میلاد تهران به مناسبت هفته تربیت بدنی به ثبت 
رســید . در انتها هادی رضائی رئیس کمیته رکوردهای 
ملی ایران بیان کرد؛ سایت رکوردهای ملی به عنوان تنها 
WWW. مرجع رسمی ثبت رکورد در کشور به آدرس

RECORDIRAN.IR پذیــرای افرادی اســت که 
توانایی ثبت هرگونه رکورد را در ایران دارند.

کمیته ایمنی آب در شهرستان خمین 
تشکیل شد

اولین جلسه کمیته ایمنی آب شهرستان خمین با حضور 
حمید کمانکش فرماندار این شهرســتان ، حسینی پور 
قائم مقام شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی و جمعی 
از مسولین استانی و شهرستانی ، برگزار شد.به گزارش 
روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی ، در 
این جلسه ضمن ارائه گزارشی از وضعیت تولید و توزیع 
آب شرب در شهرستان خمین ، در خصوص ضرورت و 
اهداف تشکیل این کمیته و معرفی اعضای آن در دستگاه 
های های مرتبط  و همچنین موضوعات قابل طرح در این 

کمیته ، بحث و تبادل نظر صورت گرفت.

 فرماندار ویژه شهرستان میناب خبر داد؛
اجرای آسفالت و زیر سازی 245 هزار 

متر مربع از معابر شهر میناب
فرماندار ویژه شهرستان میناب گفت: طی یک سال اخیر 
۲۴۵ هزار متر مربع از معابر سطح شهر میناب آسفالت و 
زیر سازی شده است.مهندس مجید سلحشور ، فرماندار 
ویژه شهرستان میناب در گفتگویی اظهار کرد:طی یک 
سال گذشته و با توجه به اعتبار در نظر گرفته شده برای 
توسعه زیر ساختها و رسیدگی به وضعیت شهر میناب،  
عملیات آســفالت معابر اصلی و فرعی در دســت اجرا 
ســت.وی با بیان اینکه بالغ بر ۸۰ درصد از معابر شــهر 
میناب خاکی می باشــند، تصریح کــرد:۷۰۰ هزار متر 
مربع از معابر شهری نیازمند به سازی دارد که با تلاش 
شهرداری میناب تاکنون  ۲۴۵ هزار متر مربع به ارزشی 
بالغ بر ۱۲۰ میلیارد ریال  آسفالت و زیرسازی انجام شده 
است.همچنین حبیب سهرابی، شهردار میناب درادامه از 
زیر سازی ۴۵ هزار متر مربع از معابر خبر داد و گفت:در 
طرح بهسازی معابر محلات فاقد آسفالت و زیرسازی در 
اولویت کار قرار دارند.سهرابی اظهار کرد:اجرای پروژه های 
عمرانی تسهیل در عبور و مرور عابرین پیاده و وسایط نقلیه 
را به همراه دارد لذا شهرداری میناب برای رضایتمندی 
شهروندان از تمام ظرفیت های موجود استفاده می کند. 
بنا بر این گزارش کلان شهر میناب دومین شهر بزرگ 
استان هرمزگان بوده همچنین طبق آخرین سرشماری 
نفوس و مسکن دومین شهر پرجمعیت در بین شهرهای 

استان است.

مدیر عامل سازمان منطقه ویژه پارس؛
تفاهم نامه همکاری سازمان منطقه 
ویژه پارس و هلدینگ خلیج فارس 

جهت سرمایه گذاری در پارس جنوبی
 سخاوت اسدی مدیر عامل سازمان منطقه ویژه پارس از 
تفاهم نامه همکاری سازمان منطقه ویژه پارس و هلدینگ 
خلیج فارس جهت اختصــاص ۵۰۰ هکتار زمین برای 
ســرمایه گذاری در این منطقه خبر داد.به گزارش پایگاه 
اطلاع رســانی منطقه ویژه پارس- مدیر عامل سازمان 
منطقه ویژه پارس در حاشیه نشست صمیمی با کارکنان 
این سازمان، صبح امروز سه شنبه ۸ آذرماه از امضا تفاهم 
نامه همکاری سازمان منطقه ویژه پارس و هلدینگ خلیج 
فارس خبر داد.ســخاوت اســدی در این نشست گفت؛ 
۵۰۰ هکتار زمین در منطقه ویژه پارس جهت توســعه 
طرح های صنایع پایین دستی در اختیار شرکت هلدینگ 
خلیج فارس قرار خواهد گرفت.اسدی همچنین ادامه داد؛ 
مقدمات واگذاری ۲ هزار هکتار از اراضی محدوده پارس 
شمالی به صندوق بازنشستگی صنعت نفت جهت اجرای 
۵۰ طرح اقتصادی صورت پذیرفته اســت که این نوید 
بخش توســعه روز افزون منطقه پارس شمالی در آینده 

نزدیک است.
وی ادامــه داد؛ ســازمان منطقه ویژه پــارس از جمله 
شرکت های موفق در جذب حداکثر منابع سرمایه ای در 
سال گذشته در وزارت نفت بود که این مهم با تلاش های 

کارکنان این مجموعه حاصل شد.

خبر

 چرایی درخواست تعطیلی موقت 
برخی معادن در استان سمنان

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان سمنان با 
اشاره به وجود ۶۷۷ معدن دارای پروانه بهره برداری 
در این استان معدنی از درخواست موقت تعطیلی 
برخی معادن در استان پرداخت و گفت: عدم بازار 
فروش، رکود بازار مصالح ســاختمانی و یا شرایط 
فصلی مهمترین دلایل درخواست تعطیلی موقت 

از سوی معادن هستند.
علی تشنه دل در بیست و ششمین جلسه شورای 
معادن اســتان اظهار کرد: معادن مرتبط با صنایع 
ســاختمانی عمده ترین معادنی هستند که در این 

استان درخواست تعطیلی موقت دارند.
وی خاطرنشان کرد: در استان سمنان ۶۷۷ معدن 
دارای پروانه بهره برداری هســتند که این معادن 
زمینه اشتغال حدود ۶ هزار نفر را فراهم کرده اند.

وی با اشــاره به اهمیت شورای معادن در استان ها 
افزود: در اجرای ماده ۴۳ قانون برنامه ششم توسعه 
کشــور ، جلسه شــورای معادن اســتان به منظور 
بررســی درخواســت و مشــکلات معادن استان 
تشــکیل شده است و تمامی موارد مطرح شده در 
این نشست در جلسات کمیته کارشناسی شورای 

معادن مورد بررسی قرار گرفته است.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان سمنان با 
اشــاره به برخورد شورای معادن استان با تخلفات 
احتمالی در حوزه های معدنی تصریح کرد: در این 
نشست درخواست تعطیلی موقت و محاسبه حقوق 
دولتی بر مبنای استخراج واقعی ۸ بهره بردار معدن 

مورد بررسی قرار گرفت.
تشنه دل خاطرنشــان کرد: معادنی که درخواست 
تعطیلــی موقت دارنــد عمدتا مرتبــط با صنایع 
ســاختمان اســت که به دلیل عدم بازار فروش و 
رکود بازار مصالح ســاختمانی و یا شــرایط فصلی 
درخواســت تعطیلی موقت را داشــتند که در این 

نشست مورد بررسی قرار گرفت.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:
توسعه پایدار بدون توجه به منابع خاک 

امکان پذیر نیست
مدیرکل حفاظت محیط زیســت اســتان قم بیان 
کرد: بدون تردید توسعه پایدار هیچ کشوری بدون 
توجه بـه منـابع خـــاک، دسـت یافتنی نخواهد 
بود و همه باید برای حفظ این امانت برای نســل 
های آینده تلاش کنند.سیدرضا موسوی مشکینی 
مدیرکل حفاظت محیط زیســت اســتان قم در 
همایش »خاک، ســرآغاز غذا« که به مناسبت روز 
جهانی خاک در اداره کل حفاظت محیط زیســت 
استان قم برگزار شد، گفت: متأسفانه در کشورمان 
غفلت طولانی مدت نسبت به مسأله بسیار مهم و 

حساس خاک داشته ایم.
وی با بیان اینکه موضوع خاک، شــاید از آب هم 
مهمتر باشــد، تصریح کرد: خــاک به عنوان منبع 
طبیعی، سرمایه ملی و بستر حیات، نقش اصلی و 
اساسی در استقرار و رشد جوامع بشری و نیز سایر 
مخلوقات دارد و در واقع بخشــی از زنجیره غذایی 
انســان و ســایر حیوانات از خاک است.مدیرکل 
حفاظت محیط زیست اســتان قم وجود هرگونه 
آلودگی در خاک را موجب نابودی انسان دانست و 
گفت: خاک از منابع تجدیدپذیر به شمار می رود، 
اما تشکیل هر سانتی متر خاک در شرایط مختلف 
آب و هوایــی از ۱۰۰ تا ۱۰ هزار ســال طول می 
کشد.وی تهدیدات زیست محیطی خاک را شامل 
دو بخش فرســایش و آلودگی خاک عنوان کرد و 
افزود: امروز متأســفانه علاوه بر آلودگی بخشی از 
اراضی و مراتع پیرامون شــهر قم، شاهد گسترش 
پدیده شــوم گرد و غبار در اســتان بوده ایم و این 
یک زنگ خطر جدی برای همه مردم و مسئولان 
است.موســوی در پایان با اشاره به تصویب قانون 
»حفاظت از خاک« و ظرفیــت های قانونی برای 
حفظ و حراست از این سرمایه ارزشمند خدادادی 
در کشــورمان، تصریح کرد: بدون تردید توســعه 
پایدار هیچ کشوری بدون توجه بـه منـابع خـاک، 
دسـت یافتنی نخواهد بود و همه باید برای حفظ 

این امانت برای نسل های آینده تلاش کنند.

 معاون راهداری اداره کل راهداری 
و حمل و نقل جاده ای استان:

57 راهدارخانه آذربایجان شرقی در 
آماده باش قرار دارند

معــاون راهــداری اداره کل راهــداری و حمل و 
نقل جاده ای آذربایجان شــرقی با اشاره به بارش 
نخســتین برف پاییزی در استان، گفت: تعداد ۵۷ 
راهدارخانه در سراســر اســتان آماده باش بوده و 
اکیپ هــای راهداری به صورت شــبانه روزی پای 
کار هســتند.غلامرضا رســول زاده در خصــوص 
آخرین وضعیت راهداری  استان، اظهار کرد: امروز 
در منطقه ارسباران و شهرســتان های اهر، کلیبر 
و هوراند بارش  برف داشــتیم امــا حجم بارش ها 
به حدی نبود که منجر به امدادرســانی شود.وی 
افزود: تمامی راه های سراسر استان باز بوده و اتفاق 
خاصی از بابت گرفتاری و بســته شــدن مسیرها 
نداشــتیم.وی ادامــه داد: تمامــی راهدارخانه ها، 
ماشــین آلات و راهداران زحمتکش اســتان پای 
کار بوده و اکیپ های راهداری به صورت شیفتی و 
شبانه روزی آماده امدادرسانی هستند. رسول زاده 
توصیه کرد: گاه در برخی مســیرهای استان توده 
مه حاکم می شــود که در این راســتا به رانندگان 
عزیز توصیه می شــود، هنگام تردد در زمان بارش 
برف و مه حتما امکانات زمستانی به همراه داشته 

و با سرعت مطمئنه و چراغ روشن تردد کنند.

خبر

شهردار کرج گفت: عمر مسئولیت ها کوتاه 
اســت و باید از آنچه در اختیار داریم برای 
توسعه شــهر و جلب رضایت شــهروندان 

استفاده کنیم.
مهــرداد کیانــی در برنامــه رادیویی« در 
جســتجوی فردا« که با حضــور رییس  و 
رییس کمیسیون فرهنگی شورای شهر کرج 
برگزار شد، با اشاره به اینکه در کمتر از یک 
ماهی که افتخار مسئولیت مدیریت شهری 
کــرج و خدمتگزاری به مــردم را به عهده 
گرفته ام، شاهد همدلی و مشارکت ویژه ای 
از سوی اعضای شورای شهر و همکارانم در 
بدنه شهرداری بوده ام، اظهار کرد: امیدوارم 
فضای ایجاد شده در نحوه خدمت رسانی به 

مردم تسری پیدا کند.
وی ادامــه داد: امــروز علاوه بــر ۱۳عضو 
شورای شهر کرج، همه مدیران ارشد استان 
در کنار بنده قرار دارند و همه با هم تلاش 
می کنیم که شــرایط بهتری برای توسعه و 

آبادانی ایران کوچک فراهم کنیم.
 دوری از حواشی کلید تحقق اهداف 

پیش بینی شده است
کیانــی با بیان اینکه بــرای اینکه اهداف و 
برنامه های پیش بینی شــده محقق شــود 
باید از حواشــی دوری کنیــم، توضیح داد: 
خوشبختانه امروز فضای مجموعه مدیریت 
شهری چالشــی نیست و شرایط کار کردن 

فراهم است.
شهردار کرج با تاکید بر اینکه در چالش هایی 
که رنگ و بوی سیاســی دارد مردم متضرر 
می شــوند، افزود: بــا خدمــت خالصانه و 
صادقانه است که مردم از مجموعه مدیریت 

شهری رضایت پیدا می کنند.
این مســئول ابراز کرد: مــا مردم را از خود 
می دانیــم و ابایی از این نــدارم که بگویم 
ممکن اســت افرادی باشند که تلاش دارند 
در فرایند انتصاب مدیران شــهری دخالت 
کنند و مــی خواهند مدیریت شــهری را 

به ســمتی هدایت کنند که خروجی قابل 
دفاعی نداشته باشد.

شــهردار کرج توضیح داد: خوشبختانه نگاه 
ولی فقیه به مجموعه مدیریت شهری مثبت 
است و اســتاندار البرز هم با جدیت پیگیر 
مســائل و مشکلات شهری است و با حضور 
در جلســات مختلف ســعی دارد گره ای از 
مشــکلات موجود باز کند که این نماد بارز 

همدلی و حمایت است.
 عمر کوتاه خدمت رسانی را از دست 

نمی دهیم
وی تاکیــد: هــر چند مرور خاطــرات تلخ 
گذشته تجربه ساز است ولی سازنده نیست 
و از همه کســانی کــه تاثیــری در حوزه 
مدیریت شهری دارند، تقاضا می کنم با هم 
افزایی، فرصــت کوتاه خدمت به مردم را از 

دست ندهند.

کیانی گفت: امیدوارم روزی برسد که مردم 
با بهره مندی از خدمات امروز ما احســاس 

رضایت کنند.
وی با تاکید بر اینکــه باید از فرصت امروز 
برای ارائه بهترین خدمات اســتفاده کنیم، 
ابراز کرد: عمر مســئولیت ها کوتاه است و 
باید از آنچه در اختیار داریم برای توســعه 
شهر و جلب رضایت شهروندان بهره بگیریم. 
شهردار کرج در ادامه با تاکید بر اینکه خود 
را موظف به عمل بر مبنای نظام شایســته 
گزینی می دانم، گفت: در حال حاضر بیش 
از ۱۰ هزار نفر در مجموعه مدیریت شهری 
مشغول به کار هستند و قطعا شایسته ترین 
افراد از این خانواده بزرگ به عنوان مدیران 
شــهری در بخش هــای مختلــف انتخاب 

می شوند.
 پیگیر ایجاد نظام شایسته گزینی در 

مدیریت شهری هستیم
وی ادامه داد: به دنبال ایجاد نظام شایسته 
گزینی در مجموعه مدیریت شهری هستیم 
و اقدامات اولیه آن هم با کمک شورا انجام 

شده است.
وی ابــراز کــرد: نرم افراز ایــن نظام آماده 
سازی شــده و امیدواریم طی دو ماه آینده 

به بهره برداری کامل برسد.
وی گفــت: ایــن امــکان وجــود دارد که 
شــهروندان افراد متخصص و متعهد را در 
این ســامانه معرفی کنند تا بتوانیم از توان 

آنها استفاده کنیم.
شــهردار کرج توضیح داد: بــه مردم قول 
می دهیم از مدیران شایســته و با تجربه در 
جایگاه های مختلف مدیریت شهری استفاده 
و علاوه بر این، مدیران جوان و تازه نفســی 

هم برای سال های آینده تربیت کنیم.

شهردار کرج: 

فرصتخدمتبهمردمراازدستنمیدهیم

سرپرســت شــرکت گاز اســتان کرمانشــاه با بیان اینکه 
گازرســانی به ۱۸۷ روستای اســتان با اعتبار ۶۶۰ میلیارد 
تومان اکنون در دست اجرا است، گفت: پیش بینی می شود 
تا پایان سال ۱۴۰۲ تمام روستاهای بالای ۲۰ خانوار استان 

کرمانشاه گازدار شوند. 
»ناصر حسینی« در دیدار با فرماندهان قرارگاه نجف اشرف 
و ســپاه حضرت نبی اکرم )ص( استان کرمانشاه با تبریک 
هفته بســیج افزود: هم اینک هزار و ۸۷۵ روستای استان از 
نعمت گاز بهره مند هستند که این تعداد بیش از ۸۶ درصد 
جمعیت روستایی استان را شامل می شود. وی تصریح کرد: 
به منظور رفاه حال روستاییان و جلوگیری از مهاجرت مردم 
از روستاها به مناطق شهری، گازرسانی به تمام روستاهای 

مرزی در اولویت کاری این شرکت قرار گرفته است.
سرپرســت شرکت گاز استان با اشــاره به اینکه هم اکنون 
بیش از ۹۶ درصد از جمعیت شــهری استان از نعمت گاز 
برخوردارند یادآور شد: هم اکنون ۳۰ شهر برخوردار از گاز 
در استان کرمانشاه وجود دارد و کار گازرسانی به شهرهای 

»ریجاب« و »ازگله« نیز در دست اقدام است.
حســینی همچنین گفت: علاوه بر ایــن در زمان حاضر ۲ 
هزار و ۹۶۰ واحد تولیدی و صنعتی اســتان کرمانشــاه نیز 

از گاز بهرمند هســتند. وی با بیان اینکه شرکت گاز آماده 
گازرســانی به یگان ها و پاســگاه های مرزی استان است 
افزود: این شــرکت آمادگی دارد از تــوان خود برای آماده 
کردن زیرســاخت های گازرسانی به یگان ها و پاسگاه های 

مرزی استان کرمانشاه استفاده کند.
حسینی در ادامه ســخنان خود با اشاره به اهمیت سوخت 
پاک گاز که بســیار راحت به مردم عرضه می شود، تأکید 
کرد: مردم باید قدردان خدمات نظام باشند چرا که در هیچ 

کجای دنیا سوخت به این ارزانی و وفور در درسترس مردم 
نیست. وی ادامه داد: همانگونه که نیروهای امنیتی، نظامی 
و انتظامــی امنیت را برای مردم به ارمغان می آورند، ما در 
شرکت گاز نیز با ســختی ها و مشقات فراوان با گازرسانی 
در مناطق ســخت گذر و کوهســتانی گاز را به درب منزل 
شــهروندان شهری و روستایی آورده و آسایش و رفاه مردم 

عزیزمان را فراهم کرده ایم.
سرپرست شرکت گاز استان کرمانشاه با اشاره به سردشدن 
هوا و اهمیت رعایت »دمای رفاه« به ویژه در ادارات و منازل 
مســکونی گفت: دمای رفاه ۱۸ درجه ســانتی گراد است و 
ادارات باید بکوشــند نســبت به رعایت آن اهتمام ورزند تا 
بتوان فصل ســرما را بدون چالش ســپری کرد. وی گفت: 
انتظــار می رود با توجه به افزایــش مصرف گاز، واحدهای 
تابعه ســپاه نیز با صدور دســتورات لازم نســبت به پایش 
دمای واحدهای خود قدامات لازم را انجام دهند. کرمانشاه 
نخســتین بار در سال ۱۳۷۲ به شــبکه گاز شهری متصل 
شد؛ براســاس اعلام سرپرست شرکت گاز استان کرمانشاه 
در حال حاضر ۶/۹۹ درصد جمعیت شهری با گازرسانی به 
۳۰ شــهر و ۱/۸۶ درصد جمعیت روستایی با گازرسانی به 

هزار و ۸۱۵ روستا از نعمت گاز طبیعی برخوردار هستند.

سرپرست شرکت گاز کرمانشاه: 

گازرسانی به ۱۸۷ روستای استان کرمانشاه در دست اجرا است

 رئیس اتــاق بازرگانی، صنایــع، معادن و 
کشــاورزی فارس گفت: بر اســاس آمار و 
گزارش هــای حاصل از پایــش ملی فضای 
کسب و کار، این اســتان در زمینه فضای 
کســب و کار جزو سه اســتان برتر کشور 
اســت. جمال رازقی، در شــورای گفت و 
گــوی دولت و بخــش خصوصی فارس در 
شیراز افزود: بر اساس این گزارش، فعالان 
اقتصادی مشارکت  کننده در این پایش در 
تابستان ۱۴۰۱ به ترتیب سه مولفه غیرقابل 
پیش بینــی بودن و تغییــرات قیمت مواد 
اولیــه و محصولات، بی ثباتی سیاســت ها، 
قوانین و مقــررات و رویه های اجرایی ناظر 
بر کســب  و کار و دشــواری تامین مالی از 
بانکها را نامناســب ترین مولفه های محیط 
کسب  و کار کشور نسبت به سایر مولفه ها 

ارزیابی کردند. 
وی ادامــه داد: یافته های این طرح نشــان 
می دهد که اســتان های مرکزی، قزوین و 
فارس به ترتیب دارای مساعدترین وضعیت 
محیط کسب  و کار هستند که استان فارس 
رتبه سوم را به خود اختصاص داده است. 

او اظهار داشت: شورای گفت و گوی دولت 
و بخش خصوصی فارس نیز توانســته در ۶ 
ماهه دوم پارسال رتبه پنج کشور را به خود 
اختصاص دهد که این مهم حاصل همراهی 
و همدلی بخش دولتی و خصوصی در جهت 

گشایش و توسعه اقتصادی استان است. 
رئیس اتاق بازرگانی فارس در بخش دیگری 
از ســخنان خود گفت: صنعت غذا اخیرا با 
بخشــنامه ای در هنگام مراجعه واحدهای 
صنعت غذا به اداره مالیاتی مواجه شــده و 
آن اینکه مالیــات بر ارزش افزوده غذاهای 
آسیب رسان به ســلامت از دیماه پارسال 

۱۶ درصد افزایش یافته است. 
رازقی، با اشــاره به بــی اطلاعی واحدهای 
تولیدی از این بخشــنامه افزود: به موجب 
قانون، دســتورالعمل ها و بخشــنامه های 
متعددی که از معاونت حقوقی نهاد ریاست 
جمهوری صادر شــده، وزارت بهداشت می 
بایســت لیست کالاهای آســیب رسان را 
اعلام کرده و از تشکل های بخش خصوصی 
بر اســاس قانون بهبود فضای کسب و کار 

مشورت گرفته شود. 
وی در خصوص مشکلات واحدهای تولیدی 
در رابطه با کد شناسه مشترک محصولات 
دارویی )IRC( هم گفــت: طولانی بودن 
زمان بررســی و اعلام نظر کارشناسان در 
خصوص درخواست کد جدید یا درخواست 
تمدید کد موجود، اخــذ هزینه ها و اعلام 
اخذ گواهی حــلال از معضلات فعالان این 
بخش است که پیشنهادات کاربردی خود را 
برای راهگشایی این بخش در سطح کشور 

به معاونت غذا و دارو ارائه کرده ایم.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
کرمانشاه با اشــاره به ضعیف شدن مراتع 
استان تحت تاثیر خشکسالی، از دامداران و 
عشایر خواست بیشتر هوای مراتع را داشته 

باشند. 
انشــاءالله کولانی با بیان اینکه کاهش قابل 
توجه بارندگی ها در دو ســه سال گذشته 
مراتع استان را در معرض خطر خشکسالی 
و کاهش پوشــش گیاهی قرار داده، اظهار 
کرد: با کاهش بارندگی ها هم اکنون تولید 
علوفه در سطح مراتع و چراگاه های طبیعی 
استان به میزان چشمگیری کاهش یافته و 
با ادامه روند کاهش نزولات آســمانی وقوع 
خشکســالی در سطح مراتع و از بین رفتن 
کامل پوشــش گیاهی دور از انتظار نیست. 
وی افزود: کرمانشاه از جمله مناطقی است 
که در ســال های اخیر بــا کاهش دبی آب 
چشــمه های موجود در مراتع و مشــکل 
خشکسالی و کم آبی مواجه بوده و به همین 
دلیل مراتع اســتان در معرض خشکی قرار 

دارند.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
کرمانشاه ادامه داد: تنش های آب و هوایی، 
چرای بی رویه دام در سطح مراتع و کاهش 
نزولات آسمانی به تدریج مراتع استان را در 
مسیر حرکت به ســمت اقلیم خشک قرار 
داده اســت.  وی در ادامه اشاره ای هم به 

وضعیت کنونی مراتع استان داشت و گفت: 
استان کرمانشاه حدود ۱.۲ میلیون هکتار 
مرتع دارد کــه بیش از ۱۶۰ هزار هکتار از 
مراتع این استان جزو مراتع متراکم دسته 
بندی می شــوند، هرچند خشکســالی هم 
اکنــون این مراتع و دیگر مراتع اســتان را 

ضعیف کرده است.
کولانی با بیــان اینکه در ســنوات نرمال 
میانگین برداشــت علوفه در مراتع استان 
به طور متوســط ۳۰۰ کیلوگرم در هکتار 
بود که هم اکنون تحت تاثیر خشکســالی 
این میزان افت چشــمگیری داشته، گفت: 
در چنین شرایطی انتظار می رود دامداران 
استان کاهش تعداد دام های خود در سطح 
مراتــع و چراگاه های طبیعــی برای حفظ 
پوشــش گیاهی باقیمانده و پیشــگیری از 
خطر نابودی مراتع به علت خشکســالی را 

در برنامه داشته باشند. 
وی از دامداران و عشــایر اســتان خواست 
در شرایط خشکســالی برای جلوگیری از 
نابــودی مراتع با رعایت مــوارد مربوط به 
ورود و خــروج به موقع از مراتع و نیز قُرُق، 

از نابودی مراتع جلوگیری کنند.
مدیریت بهینه مراتــع، حفظ تعادل مراتع 
و دام و توزیــع متوازن دام هــا در مراتع از 
جمله راهکارهای موجود در جهت حفاظت 

از مراتع است که کولانی از آنها یاد کرد.

فارس در زمینه فضای کسب و کار 
جزو سه استان برتر کشور است

مراتع کرمانشاه تحت تاثیر خشکسالی 
ضعیف شده اند


